

15hb. Nobeber, 1972.

SOAL PENGANGGORAN TIMBUL LAGI

MASALAH penganggoran ada-lah merupakan sa-je-nis penyakit masyarakat yang bagitu semam merebak dan ke-adaannya tidak ubah saperti penyakit yang boleh merag-ugat nyawa dalam beberapa saat sahaja.

Penganggoran bukan ter-pikal di-bahu kerajaan semata2 un-uk melaksanakan usaha2 bagi mengatasi-nya, ia-nya merupa-kan satu bentuk dalam mas-harakat yang perlu pada peng-lih-taan yang serius oleh ba-nyak golongan. Membiarkan keadaan penganggoran itu ber-arti akan menyekat atun tidak dapat menikmati suasana yang harmoni dalam jangka waktu yang panjang, kerana pengang- goran ini boleh menjadi batu penghalang yang besar dalam chita2 un-uk meneruskan per-jalanan kita di-atas landasan yang harmoni saperti mana yang senantiasa kita hasratkan sa-lama ini.

Tidak boleh tidak bahawa masalah penganggoran ini merupakan satu perkara yang sentiasa mengajak kita un-uk berada dalam suasana kekhu- tiran, lah berfikir bagi men- chari jalan un-uk mengat- si-nya. Hakikat ini di-sedari be- nar oleh Kerajaan. Dan, sa- per- ti mana yang di-sabdakan oleh Pemangku Menteri Besar bahawa Kerajaan telah dan akan terus berusaha un-uk mengatasi masalah pengang- goran itu.

Dalam pada itu, Pemangku Menteri Besar nampak-nya ti- dak merasa cukup jika usa- ha2 itu hanya di-jalankan oleh satu pehak sahaja ia-itu Kera- jaan. Bahkan masalah ini pu- tut juga di-ambil berat oleh pehak2 yang bukan Kerajaan saperti pehak2 perniagaan di- negeri ini.

Meminta pehak2 perniagaan un-uk sama2 mengatasi ma- salah penganggoran itu bukan- lah perkara yang baru, dan se- patut-nya permintaan itu su- dah pun berjawab pada waktu ini. Tetapi ma-lang-nya keada- an yang di-harapkan itu masih belum timbul juga. Kita kira, Kerajaan sudah bagitu banyak memberikan toak ansof dalam banyak perkara sa-lama ini dan ada-lah patut benar yang hudi baik itu di-balas dengan baik.

Ke-angaman un-uk mengamb- il anak2 negeri bekerja dalam syarikat2 perniagaan di-negeri ini, nampak-nya menjadi satu sebab yang Kerajaan bakal ber- tindak tegas. Dan, bila tindak- an itu berjalan demi kepen- tingan rayat Brunei, hendak- nya tidak akan timbul saranan yang Kerajaan tidak ber-tim- bang rasa.

Keistimewaan yang di-dapat oleh pehak perniagaan di- negeri ini yang tidak mungkin di- dapat mereka di-negeri2 lain ha- rus di-jadikan mereka sa-bagai ti-tek toak un-uk menentukan sama ada mereka mahu beker- jasa un-uk mengatasi peng- anggoran itu atau sa-balek-nya. Keistimewaan2 itu tidak harus di-jadikan sandaran un-uk me- rekka mengeluarkan taring dan enggan bekerjasama. Kita ha- rap mereka akan chepat sedar un-uk di-perluatkan dari me- rekka dan tidak lagi berpura2.

Hampir 5,000 berkunjung ka-Istana Darul Hana

BANDAR SERI BEGAWAN. — Hampir 5,000 orang dari berbagai kaum telah berkunjung ka-Istana Darul Hana un-uk menziarahi dan mengucapkan Selamat Hari Raya kepada Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Raja Isteri serta kerabat2 Diraja.

Istana Darul Hana telah di-buka kepada orang ramai sa-lama tiga hari mulai dari hari raya kedua dan pada hari itu sa-ramai 2,168 orang telah berkunjung ka-sana.

Pada hari kedua Istana Darul Hana di-buka, sa-ramai 1,884 orang telah berkunjung sementara hari ketiga ia-lah sa-ramai 848 orang.



Menunjungi Istana Darul Hana sa-masa Hari Raya tidak hanya terhad kepada orang Islam sahaja, ka-um ia-nya juga terbuka kepada berbilang kaum. Gambar atas menunjukkan sa-salah sa-orang ka- nak2 Tiong-hwa dengan di-pimpin oleh ayahnya dengan megah berjabat salam bagi mengucap- kan Selamat Hari Raya kepada Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di- Pertuan Negeri Brunei.



Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Raja Isteri sedang di-ziarahi oleh salah sa-orang kaum ibu yang telah ber- jun-jong ka-Istana un-uk mengucap-kan Selamat Hari Raya. Dudok di-sebelah kanan ia-lah puteri sulong Baginda, Yang Teramat Mulia Pengiran Anak Puteri Rashidah Saadatut Bolkihah.

Duli Yang Teramat Mulia Paduka Seri Begawan Sultan sedang di-ziarahi oleh salah sa-orang berkunjung ka-Istana un-uk meng- ucap-kan Selamat Hari Raya.



Kaum Eropah juga tidak ketinggalan un-uk mengucap-kan selamat Hari Raya kepada kerabat Diraja. Gambar atas menunjukkan selamat Pengurus Bank Kebangsaan Bandaraya Pertama, Awang William H. Scrum- gard berjabat salam dengan Y.T.M. Seri Paduka Duli Pengiran Per- dana Wazir Sahibol Himmah Wal-Waqar Muda Mohd. Bolkihah.



43 buah sekolah mengambil bahagian dalam peraduan bahath

BANDAR SERI BEGAWAN. — Sa-banyak 43 buah sekolah Rendah dan Menengah Melayu dan Inggeris bahagian lelaki dan perempuan di-seluruh negeri akan mengambil bahagian dalam per- aduan Bahath mulai 4hb. Disem- ber hadapan.

Sa-banyak tujuh buah sekolah rendah lelaki akan membahathkan tajok 'Menuntun televisen itu le- beh banyak mendatangkan ke- burokan daripada kebaikan'. Sem- entara 6 buah sekolah rendah perempuan akan membahathkan tajok 'Pelajar2 yang tinggal di- asrama itu lebeh baik daripada pelajar2 yang tinggal di- rumah sendiri'.

Sa-puluh buah sekolah menen- gah bawah lelaki dari Tingkatan I hingga Tingkatan III akan mem- bahathkan tajok 'Peranan ibu bapa lebeh penting daripada pe- reraan guru dan 10 buah sekolah menengah bawah perempuan akan membahathkan tajok 'Kaum wan- ta patut mendapat hak yang sama dengan kaum lelaki'.

Seluruh 5 buah sekolah menen- gah lelaki akan membahath- kan tajok 'Sa-seorang yang ter- kena di-lah di-sebabkan oleh ke- kayanya, bukan di-sebabkan pe- lajarannya' dan sementara 5 buah sekolah menengah atas perempuan akan membahathkan tajok 'Ke- mudiannya orang2 luar bandar ber- pusing daripada keperchayaan ka- ruan'.

Peraduan bahath itu di-anjor- kan oleh Jabatan Pelajaran sa-bagai sa-bahagian dari projek tabuhan Jabatan itu.

18 orang pemain akan di-pilih

BANDAR SERI BEGAWAN. — Sa-mai 40 orang pemain2 bola sepak sekarang ini sedang di-pilih di-antara mereka di-Pusat Besar, Bandar Seri Begawan. Di-pilihlah itu sa-ramai 18 orang akan di-pilih oleh Per- ta-uan Bola Sepak Amateur

D.Y.M.M. BERSEMBAYANG HARI RAYA AIDIL FITRI

DULI Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan telah berangkat ka-Mesjid Omar Ali Saifuddin di-Bandar Seri Begawan un-uk menunaikan sembahyang Hari Raya bersama2 dengan beribu2 orang umat Islam.

Di-antara pembesar2 negara yang juga turut bersembahyang Hari Raya ia-lah Duli Yang Teramat Mulia Paduka Seri Begawan Sultan, Yang Teramat Mulia Seri Paduka Duli Pengiran Perdana Wazir Sahibol Himmah Wal- Waqar Muda Mohammed Bolkihah, Penasehat Umum Kebawah Duli Yang Maha Mulia Pa- duka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Yang Teramat Berhormat Pehin Orang Kaya Laila Setia Bakti Diraja Dato Seri Laila Utama Awang Isa, Yang Teramat Mulia Seri Paduka Duli-Duli Wazir, dan Yang Amat Mulia Cheria2.

Sembahyang Hari Raya juga di-adakan di- mesjid2 di-Kuala Belait, Seria, Tutong, Pekan Bangar dan kampong2 di-seluruh negeri ini.

Hari Raya menandakan berakhir-nya pu- sa yang telah berjalun sa-lama sa-bulan, dan Umat2 Islam di-negeri ini mengunakan hari yang berbahagia ini un-uk bergembira, mengun- jongi sahabat handai, saudara mara dan ber- tukar2 ucapan selamat serta meminta ma'af antara satu dan yang lain.

Majlis cheramah belia2 di-Pusat Belia 1hb. Dis.

BANDAR SERI BEGAWAN. — Jabatan Ke- bajik-an akan menganjor-kan Majlis Cheramah Pemimpin2 Belia kali kedua dalam bulan Di- sember hadapan.

Majlis Cheramah itu akan di-adakan pada hari Jumaat 1hb. Disember di-Pusat Belia, Bandar Seri Begawan.

Sa-orang juruchakap di-Jabatan Kebajikan meminta kepada semua Setia Usaha Agong Per- satuan2 Belia di-negeri ini supaya dapat men- hantar beberapa orang wakil dari persatuan masing2 un-uk menghadiri Majlis Cheramah tersebut dan mana2 perwakilan itu hendak-lah di-hantar ka-Jabatan itu tidak lewat dari hari ini 15hb. Nobeber.

Yang Berhormat Pemangku Setia Usaha Kerajaan di- jaduakan akan menyampaikan satu cheramah khas mengenai Pentadbiran Negara dan pe- ranan belia dengan pen- bangan negara di-majlis itu.

Pesuruhjaya Kebajikan akan menyampaikan cheramah men- genai tugas2 Jabatan Kebaji- kan Masyarakat terhadap ma- sharakat dan negara sementara Pesuruhjaya Pulis akan men- sampaikan cheramah menen- ai keselamatan, bahaya sub- versib terhadap belia dan ma- sharakat termasuk bahaya ganja dan madat.

Negeri Brunei un-uk mewakili negeri ini ka-perlawanan bola sepak bagi merebut Piala Borneo.

Perlawanan antara Brunei, Sarawak dan Sabah itu akan di-adakan Kuching dalam per- tandingan bulan Disember ha- dapan.



Duli Yang Maha Mulia dengan di-iringi oleh Pegueta Pegawai Hat Enwal Ugama, Y.B. Pehin Orang Kaya Ratna Diraja ketika berangkat tiba di-pekarangan Mesjid Omar Ali Saifuddin un-uk menunaikan sembahyang Hari Raya.

Duli Yang Teramat Mulia Paduka Seri Begawan Sultan dengan di- iringi oleh Y.A.M. Pengiran Penggawa Laila Bentara Istiadat Diraja Dalam Istana Pengiran Haji Mokhtar Puteh (kanan) sa- telah selesai menunaikan sem- bah yang Hari Raya di-Mesjid Omar Ali Saifuddin. Bandar Seri Be- gawan.

Semua mesjid di-seluruh negeri telah di-banjiri oleh umat Islam un-uk menunaikan sembahyang Hari Raya pada minggu lepas. Gambar bawah menunjukkan para jemaah yang telah menunaikan sembahyang di-Mesjid Tanjong Maya.

